
 

 

 

Kommittén för utbildning på grundnivå 
och avancerad nivå 

Protokoll 2024:5 
Sammanträde 2024-06-10 

Närvarande 
Ledamöter Ewa Ehrenborg, vicerektor, ordförande 

Rune Brautaset, vice ordförande 
Mikael Björnstedt, lärarrepresentant  
Kåre Buhlin, lärarrepresentant 
Tea Genberg, studentrepresentant MF  
Julia Holmén, studentrepresentant OF, §§ 1–18, 20 
Johanna Lanner, lärarrepresentant  
Laura Johansson, studentrepresentant MF  
 

Adjungerad ledamot Anna Carin Wahlberg, lektor §§ 1–18, 20 
 

Personalrepresentanter Carina Eklund, OFR 
Annika Lindkvist, Saco-S §§ 1–13 
 

Huvudföredragande Lena Atterwall, biträdande enhetschef, FIR 
Sekreterare Christina Joos, samordnare, FIR 

 

Föredragande/ § 6 Rene Ballnus, pedagogisk utvecklare, UoL 
Medverkande                        § 7 Bodil Lampén Helgesson, handläggare, FIR 

§§ 8–9 Hien Ekeroth, handläggare, FIR 
§ 8 Åsa Skjönsberg, programdirektor, CLINTEC 
§ 9 Parvin Tavakol Olofsson, programdirektor, CLINTEC 
§§ 10, 15 Maria Bengtsson, t.f. enhetschef, FIR 
§ 11 Anna Klara Rundlöf, pedagogisk utvecklare, UoL 
§ 12 Gunnar Gustafsson Wiss, planeringsdirektör, STL 
§ 12 Eva Tegelberg, ekonomidirektör, STL 
§ 13 Terese Stenfors, professor, UoL 
§ 14 Karin Schmekel, enhetschef, FIR 
§ 15 Johanna Jenefeldt Wasner, controller, STL    
§ 16 Faezeh Khalaji, handläggare, FIR 
§ 17 Magnus Ericsson, samordnare, FIR 

 
 
Förhinder                                 Henry Wölling, Seko 
                                               Riitta Möller, lärarrepresentant  
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§ 1  
Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 
 
§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Beslutas att utse Rune Brautaset att tillsammans med ordförande justera protokollet. 
 
§ 3  
Godkännande av föredragningslista 
Föredragningslistan justeras §§ 14 och 20 byter plats. 
 
§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 
Protokoll 2024-05-16 anmäldes och lades till handlingarna. 
 
§ 5  
Anmälan av beslut fattade på delegation 
2024:15 Revidering utav programutvärderingarnas omgångar gällande specialist-
sjuksköterskeprogrammen 
2024:22 Beslut om godkännande av att erbjuda uppdragsutbildning 60 hp inom  
oftalmologi för sjuksköterskor 
2024:23 Beslut om nedläggning av utbildningsplaner för magisterprogrammet i försäkringsmedicin 
2024:24 Revidering av utbildningsplan för specialistsjuksköterskeprogrammet - medicinsk vård 
2024:25 Beslut om nedläggning av utbildningsplanen för magisterprogrammet i 
läkemedelsutveckling 
2024:26 Beslut om nedläggning av utbildningsplanen för magisterprogrammet i magnetisk 
resonanstomografi 
2024:27 Beslut om nedläggning av inaktuella utbildningsplaner för barnmorskeprogrammet 
2024:28 Beslut om nedläggning av inaktuella utbildningsplaner för audionomprogrammet 
2024:29 Beslut om nedläggning av inaktuella utbildningsplaner för logopedprogrammet 
2024:30 Beslut om nedläggning av inaktuella utbildningsplaner för röntgensjuksköterskeprogrammet  
2024:31 Inställande kurstillfälle för fristående kurs HT24 
2024:32 Ny ledamot UR 
 

Beslut fattade på delegation anmäldes och lades till handlingarna. 
 
§ 6  
Beslut om plan för användning av medel för att utveckla VFU i hälso- och       
sjukvårdsutbildningar   
Dnr: 1–524/2024  
Rene Ballnus föredrar ärendet och redogör för det förslag som UoL (Enheten för 
undervisning och lärande) tagit fram när det gäller användning av de medel som KI erhållit 
för att utveckla VFU i hälso- och sjukvårds-utbildningar. 
UoL föreslår att hälften av medlen används för fortsatt satsning på kompetensutveckling 
till handledare inom både kommunal och regional verksamhet och att resterande medel 
används för att utveckla nya lärandemiljöer. 
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I årsredovisningen för 2024 ska KI redovisa arbetet under 2024 samt beskriva planerat 
arbete och planerade samarbeten under 2025. 
 

Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar: 
att  hälften av medlen ska användas till att erbjuda kompetensutveckling för 

handledare inom kommunal och regional verksamhet  
att  hälften av medlen ska användas för att identifiera och utveckla nya lärandemiljöer, 
att  uppdra till UoL att genomföra ovanstående satsningar 
att  förklara paragrafen omedelbart justerad 
 
§ 7  
Beslut om fastställande av utbildningsplan för specialistsjuksköterske-
programmet – vård av äldre samt revidering av specialistsjuksköterske-
programmet – vård av äldre  
Dnr: 3–2223/2024  
Bodil Lampén Helgesson föredrar ärendet och informerar om att förslag till utbildningsplan 
diskuterades vid kommitténs sammanträde 16 maj och att förslag till utbildningsplan 
färdigställts utifrån de diskussionerna.  
 

Som en konsekvens av fastställande av den nya utbildningsplanen måste gällande 
utbildningsplan (2VA13) revideras med övergångsbestämmelser. Utbildningsplanen 
kommer att läggas ner VT27 efter avslutat sista programtillfället. Programansvarig 
institution har inte lämnat en fullständig konsekvensbeskrivning enligt Riktlinjer för 
nedläggning av utbildning. Institutionen behöver ta fram denna i god tid före 
programstarten VT26, för att underlätta för att de befintliga studenterna ska kunna avsluta 
sina studier. 
 

Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar: 
att  fastställa utbildningsplanen för specialistsjuksköterskeprogrammet  

– vård av äldre (2VA26)  
att  revidera gällande utbildningsplan, 2VA13, med övergångsbestämmelser  
att  förklara paragrafen omedelbart justerad 
 
§ 8  

Diskussion om ny utbildningsplan för audionomprogrammet   
Dnr: 3–2467/2024 
Hien Ekeroth föredrar ärendet Åsa Skjönsberg deltar. Hien informerar om att nuvarande 
utbildningsplan för audionomprogrammet fastställdes 2015 och har sedan dess reviderats 
i olika omgångar. Programansvarig institution bedömer att det nu finns ett starkt behov av 
en förändring av utbildningsplanen för bättre genomströmning och en sammanhängande 
VFU-period. Motiveringarna till att göra om utbildningsplanen är goda och med ett 
fastställande i september kan en ny utbildningsplan gälla från HT25. En konsekvensanalys 
av hur de föreslagna förändringarna påverkar de redan antagna studenterna har gjorts. 
Diskussion följer och bland annat diskuteras om det lokala examensmålet behövs.  
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§ 9 
Diskussion om ny utbildningsplan för röntgensjuksköterskeprogrammet 
Dnr: 3–2583/2024 
Hien Ekeroth föredrar ärendet och Parvin Tavakol Olofsson deltar. Hien informerar om att 
nuvarande utbildningsplan för röntgensjuksköterskeprogrammet fastställdes 2012 och har 
sedan dess reviderats i olika omgångar.  
Programansvarig institution bedömer att det nu finns ett starkt behov av att göra om 
utbildningsplanen för att förbättra studenters lärande samt att bemöta yrkets utveckling 
och verksamhetens krav. Motiveringarna till att göra om utbildningsplanen är goda, men en 
konsekvensanalys av hur de föreslagna förändringarna påverkar de redan antagna 
studenterna behöver göras innan fastställande av ny plan kan ske. Programmet har 
bekräftat att det finns lärarresurser för att hantera en övergång till en ny utbildningsplan 
och med ett fastställande i september kan en ny utbildningsplan gälla från HT25. 
Diskussion följer. 
 
§ 10 
Beslut om inställda programtillfällen från och med HT25 för    
Specialistsjuksköterskeprogrammet – distriktssjukvård med  
utbildningsform distans samt revidering av utbildningsplan (2D113) 
Dnr: 3–2287/2024 
Maria Bengtsson föredrar ärendet och informerar om att programansvarig institution har 
inkommit med en ansökan om att ställa in programtillfälle och lägga ner utbildningsplan för 
specialistsjuksköterskeprogrammet – Distriktssköterska som ges på distans. Det 
huvudsakliga skälet till förändringen är en mer effektiv resursanvändning både avseende 
administrativa kostnader men även tillgängliga lärarresurser. Förslaget diskuterades vid 
kommitténs sammanträde 16 maj och kommittén ansåg då att underlaget behövde 
kompletteras med ytterligare en analys och programansvarig institution har förtydligat sitt 
underlag utifrån detta. 
 

Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar:  
att  Specialistsjuksköterskeprogrammet – distriktssköterska med utbildningsformen 

distans inte har några planerade programtillfällen och därför är vilande från och 
med HT25 

att  fastställa att nedläggningsperioden startar i och med detta beslut och slutar i juni 
2027, ett år efter att sista planerade programtillfället avslutats 

att  revidera utbildningsplanen för Specialistsjuksköterskeprogrammet – 
distriktssköterska (2D113) med övergångsbestämmelser  

att  förklara paragrafen omedelbart justerad 
 
§ 11 
Beslut om utvärdering av kursvärderingsenkät 
Dnr: 3–2610/2022 
Anna-Klara Rundlöf föredrar ärendet och ger en statusrapportering från projektet 
utvärdering av kursvärderingsenkät. Projektet har nu avslutat genomförande steg 1: 
Inhämta och analysera information, dra slutsats om nya frågor behövs samt vilken 
svarsskala. Baserat på resultatet föreslår projektet att nya kursvärderingsfrågor tas fram. 
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Projektet föreslår vidare att projektplanen revideras genom att översynen av svarsskalan 
samt bedömning av om frågorna ska vara obligatoriska för studenterna att besvara 
hanteras i nästa steg av projektet, tillsammans med utveckling av nya 
kursvärderingsfrågor.  
 

Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar: 
att  revidera projektplanen  
att  projektet ska ta fram förslag på nya frågor för kursvärderingsenkäten 
 
§ 12 
Information om förslag till ny resursfördelningsmodell  
Gunnar Gustafsson Wiss och Eva Tegelberg, informerar om att rektor vid konsistoriets 
sammanträde i oktober 2023 fick i uppdrag att genomföra en översyn av KI:s interna 
resursfördelning inför 2025 års fördelning av anslagsmedel. Uppdraget omfattar inte en ny 
resursfördelningsmodell för utbildningsanslag däremot ska den föreslagna modellen 
omfatta forskningsanknytning till utbildningen. Förslaget har presenterats för KI:s ledning 
och processen befinner sig i ett slutskede. En diskussion fördes där farhågor kring 
eventuella konsekvenser för undervisningens genomförande uttrycks. Kommittén för 
utbildning på grundnivå och avancerad nivå önskar också vara involverad i den fortsatta 
beredningen.  
 
§ 13 
Diskussion om pedagogiska akademin       
Dnr: 1–73/2024 
Terese Stenfors föredrar ärendet och ger en statusrapport från projektet Vidareutveckling 
av KI:s pedagogiska akademi. Kommittén diskuterar de förslag som presenteras.  
 
§ 20 
Information från vicerektor och övriga ledamöter om aktuella frågor inklusive 
samverkansfrågor 
Punkten utgår. 
 
§ 15 
Beslut om preliminärt budgetförslag 2025      
Dnr: 1–506/2024 
Johanna Jenefeldt Wasner föredrar ärendet och informerar om att förslag till preliminär 
budget 2025 har reviderats baserat på kommitténs diskussioner vid sammanträdet 16 
maj. 
 
Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar:  
att  fastställa preliminärt budgetförslag 2025 avseende den anslagsfinansierade 

verksamheten utifrån fastställda preliminära ramar av FN  
att  förklara paragrafen omedelbart justerad 
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§ 16 
Beslut om Kommitténs kvalitetsrapport till fakultetsnämnden 2024  
Dnr: 1–563/2024 
Faezeh Khalaji föredrar ärendet och informerar om förslaget till kommitténs 
kvalitetsrapport 2024.  
 
Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar:  
att  fastställa kommitténs kvalitetsrapport för 2024 
att  förklara paragrafen omedelbart justerad.  
 
§ 17 
Diskussion om satsning för att skapa berikande samband mellan   
miljöer med stark utbildningssanknytning och miljöer med stark forskningsanknytning 
Lena Atterwall föredrar ärendet och informerar om att fakultetsnämnden fattat beslut om 
att en satsning med syfte att stimulera till att skapa hållbara berikande samband mellan 
miljöer med stark forskningsanknytning och miljöer med stark utbildningsanknytning, inom 
institution och mellan institutioner. Satsningen som föreslås riktas mot program med 
yrkesexamen och finansieras med myndighetskapital ska bidra till en långsiktig och hållbar 
kompetensförsörjning för utbildningens behov. Diskussion följer.  
 
§ 18 
Beslut om anvisningar för studentbarometern 
Dnr: 1–596/2024  
Lena Atterwall föredrar ärendet och informerar om att Studentbarometern är en del i det 
systematiska kvalitetsarbetet och ska genomföras vart fjärde år.  
 

Kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå beslutar: 
att  fastställa anvisningarna för studentbarometern 
 
§ 19 
Information från studentkårerna om aktuella frågor 
Studentrepresentanterna meddelar att de inte har någon särskild information att framföra 
vid detta sammanträde. 
 
§ 14 
Information om översyn av råd och nämnder för ökad tydlighet och transparens 
Karin Schmekel föredrar ärendet och informerar om det planerade arbetet kring översyn 
av KI:s råd och nämnder med syfte att öka tydligheten och transparensen. Målet är att 
skapa en mer ändamålsenlig och transparent struktur med tydliga mandat och 
rapporteringsvägar. Tidplanen sträcker sig över 2024 och processen inkluderar 
kartläggning, dialoger och förankring.  
Uppdraget omfattar inte organisationen för programnämnder inom utbildning på 
grundnivå och avancerad nivå, valorganisationen, styrgrupper/rådgivande grupper till 
universitetsövergripande funktioner eller grupperingar på institutionsnivå. Ett färdigt 
förslag ska vara klart i december och översyn av underliggande nämnder och råd sker 
under våren 2025. 
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§ 21 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 22 
Anmälningsärenden 
Lades till handlingarna. 
 
 

Vid protokollet, 
 
 

Christina Joos 
 
 

Justeras,      Justeras, 
 
 
Ewa Ehrenborg      Rune Brautaset 
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